

Information sharing for agriculture and agri-food sector representatives – July 7, 2025 / Partage d'informations pour les représentants du secteur agricole et agroalimentaire – le 7 juillet 2025

******* *Le français suit* *******

Agriculture and Agri-Food Canada's (AAFC) Industry Engagement Division is pleased to share with you updates of general interest to the agriculture and agri-food sector. We ask you to share this information in your networks and please continue to consult the [AAFC website](#) regularly for updates.

1. Temporary Foreign Worker (TFW) Program

1. Annual Update of the Wage Thresholds

Employment and Social Development Canada (ESDC) is sharing information on the annual update of the wage thresholds by province and territory as part of the Temporary Foreign Worker Program

(TFW Program).

The updated [wage thresholds by province and territory for 2025](#) are available on the TFW Program website and took effect on June 27, 2025.

As of June 27, 2025, employers must submit their Labour Market Impact Assessment (LMIA) application under the appropriate stream using the updated wage threshold and ensure that they comply with the requirements specific to the applicable program stream. Employers should also note that the [LMIA Online portal](#) was also updated on June 27, 2025.

The TFW Program uses wage data from the *Labour Force Survey* conducted by Statistics Canada to establish wage thresholds by province and territory. The [wage threshold by province and territory](#) table is updated once a year.

The wage threshold is used to determine whether an LMIA application should be processed under the low-wage or high-wage stream of the TFW Program.

Employers must submit an LMIA application under the [low-wage stream](#) if the wage offered to the worker is below the provincial or territorial wage threshold. Similarly, an application must be made under the [high-wage stream](#) if the wage offered is equal to or above the threshold.

As a reminder, each TFW Program stream has specific requirements and responsibilities for employers, such as recruitment efforts, employment duration and the provision of housing and transportation. These requirements are designed to address the labour market impacts of hiring temporary foreign workers in certain occupations and industries.

You are encouraged to share this communication throughout your respective networks, and with any colleagues or partners who may need to be aware of this information.

If you have questions on the TFW Program, please visit [Canada.ca](#) or reach out to the [Employer Contact Centre](#).

2. Extension and end of temporary suspension of the minimum advertising requirements in Primary Agriculture

Effective January 1, 2026, the Government of Canada will reinstate the requirement for employers to provide proof of advertising when submitting a Labour Market Impact Assessment (LMIA) application to hire temporary foreign workers for primary agriculture positions under the Temporary Foreign Worker Program (TFW Program).

To ensure a transition, the temporary suspension of the minimum advertising requirements for [positions in primary agriculture](#) will be extended beyond June 30, 2025, until December 31, 2025. This means that employers are not required to provide proof of advertisement with their LMIA application submitted up to December 31, 2025.

Employers are expected to continue efforts to recruit Canadians and permanent residents, including members of underrepresented groups in the labour market, such as:

1. vulnerable youth,
2. Indigenous peoples,
3. newcomers to Canada,
4. persons with disabilities, and
5. asylum seekers with valid work permits.

For inspection purposes, employers must continue to retain records that document evidence of their recruitment efforts.

You are encouraged to share this communication throughout your respective networks, and with any colleagues or peers who may need to be aware of this information. If you have questions on the TFW Program, please visit Canada.ca or reach out to the [Employer Contact Centre](#).

2. Bill C-5 One Canadian Economy

Bill C-5, the [*One Canadian Economy: An Act to enact the Free Trade and Labour Mobility in Canada Act and the Building Canada Act*](#), received Royal Assent on June 26, 2025. There are many provisions in this Bil that are of interest to the agriculture and agri-food sector. The Department is planning to host a call with the sector this week to discuss the potential implications for the agriculture and agri-food sector. Further details on the call will be shared shortly. The session will start with a government update, followed by a Question-and-Answer period as time permits.

3. Competition Bureau issues final guidelines regarding environmental claims

The [Competition Bureau has issued the final guidelines on environmental claims](#) (i.e. Greenwashing provisions).

4. AgriScience Program: Open intake for innovative agriculture and agri-food R&D projects

The AgriScience program continues to accept applications for cost-shared funding to support pre-commercial applied science and R&D projects aimed at finding innovative solutions to challenges faced by the Canadian agriculture and agri-food sector. Examples

of the types of projects approved under the program include the development of AI-driven tools for the precise timing of fungicide applications; the design of energy-efficient solar greenhouses for Northern communities; sustainable generation of CO₂ for use in vertical farms through mushroom cultivation; and pioneering a method of producing high value proteins (recombinant human lactoferrin) in food grade soybeans for the nutraceutical and pharmaceutical markets.

Potential projects must be completed by **March 31, 2028**. Interested parties can view the [Program Factsheet](#) or email the program at aaafc.agriscienceprogram-programmeagri-science.aac@agr.gc.ca for more information about the fit of projects within program parameters.

5. **Summary of Sector Engagement Table (SET) activities and upcoming meetings**

The [summary attached](#) is meant to provide an overview of the activities of the Tables and next steps for the month of June 2025. Please visit this [link](#) for more information on the SETs, meeting updates and membership.

We encourage you to share your comments and questions in writing through the AAFC Roundtable account aaafc.roundtable-tableronde.aac@agr.gc.ca.

Industry Engagement Division

Agriculture and Agri-Food Canada
Government of Canada

La Division de l'engagement de l'industrie d'Agriculture et Agroalimentaire Canada (AAC) est heureuse de partager avec vous des mises à jour d'intérêt général pour le secteur agricole et agroalimentaire. Nous vous demandons de partager cette information dans vos réseaux et de continuer à consulter régulièrement le [site d'AAC](#) pour les mises à jour.

1. **Programme des travailleurs étrangers temporaires (TET)**

3. **Mise à jour annuelle des seuils salariaux**

Emploi et Développement social Canada (ESDC) vous donne des renseignements au sujet de la mise à jour annuelle des seuils salariaux par province et territoire dans le cadre du Programme des travailleurs étrangers temporaires (Programme des TET).

La mise à jour des [seuils salariaux par province et territoire](#) pour l'année 2025 est disponible sur le site internet du Programme des TET et a entré en vigueur le 27 juin 2025.

À compter du 27 juin 2025, les employeurs devront soumettre leur demande d'évaluation de l'impact sur le marché du travail (EIMT) sous le volet approprié en utilisant le seuil salarial à jour et en s'assurant de respecter les exigences du volet de programme qui s'appliquent. Notez que le [portail de l'EIMT en ligne](#) a également été mis à jour le 27 juin 2025. Le Programme des TET se base sur les données salariales de l'*Enquête sur la population* active de Statistique Canada pour établir les seuils salariaux par province et territoire. Le tableau des [seuils salariaux par province et territoire](#) est mis à jour une fois par an.

Le seuil salarial sert à déterminer si une demande d'EIMT doit être traitée selon le volet des postes à bas salaire ou celui des postes à haut salaire du Programme de TET. Les employeurs doivent soumettre une demande d'EIMT dans le [volet des postes à bas salaire](#) si le salaire offert au travailleur est inférieur au seuil salarial provincial ou territorial. De la même manière, une demande doit être faite dans le [volet des postes à haut salaire](#) si le salaire offert est égal ou supérieur au seuil.

À titre de rappel, les différents volets du Programme des TET contiennent des exigences et des obligations spécifiques pour les employeurs, tels que les efforts de recrutement, la durée de l'emploi et les exigences en matière de logement et de transport. Ces exigences sont conçues pour reconnaître l'impact de l'embauche des travailleurs étrangers temporaires sur le marché du travail dans certaines professions et industries canadiennes.

Nous vous encourageons à diffuser cette communication dans vos réseaux respectifs, ainsi qu'auprès de vos collègues ou de vos partenaires qui pourraient avoir besoin de cette information.

Si vous avez des questions au sujet du Programme des TET, veuillez consulter le site Canada.ca ou communiquer avec le [Centre de services aux employeurs](#).

4. Prolongation et fin de la suspension temporaire des exigences minimales pour l'affichage dans l'agriculture primaire

À compter du 1^{er} janvier 2026, le gouvernement du Canada rétablira l'obligation pour les employeurs de soumettre des preuves d'affichage lors du dépôt d'une demande d'évaluation de l'impact sur le marché du travail (EIMT) pour embaucher des travailleurs étrangers temporaires dans des postes de l'agriculture primaire dans le cadre du Programme des travailleurs étrangers temporaires (Programme des TET).

Pour assurer une transition, la suspension temporaire des exigences minimales en matière d’affichage pour [les postes en agriculture primaire](#) sera prolongée au-delà du 30 juin 2025 et ce jusqu’au 31 décembre 2025. Cela signifie que, jusqu’au 31 décembre 2025, les employeurs ne sont pas tenus de soumettre de preuves d’affichage avec leur demande d'EIMT.

Les employeurs sont tenus de poursuivre leurs efforts pour recruter des Canadiens et des résidents permanents, notamment parmi les personnes issues de groupes sous-représentés sur le marché du travail, tels que :

5. les jeunes vulnérables;
6. les peuples autochtones;
7. les nouveaux arrivants au Canada;
8. les personnes en situation d’handicap; et
9. les demandeurs d’asile ayant un permis de travail valide.

Aux fins d’inspection, les employeurs doivent continuer de conserver les documents prouvant leurs efforts de recrutement.

Nous vous encourageons à diffuser cette communication dans vos réseaux respectifs, ainsi qu’auprès de vos collègues ou de vos partenaires qui pourraient avoir besoin de cette information. Si vous avez des questions au sujet du Programme des TET, veuillez consulter [Canada.ca](#) ou communiquer avec le [Centre de services aux employeurs](#).

2. Le projet de loi C-5 Unité de l’économie canadienne

[Le projet de loi C-5, Loi édictant la Loi sur le libre-échange et la mobilité de la main-d’œuvre au Canada et la Loi visant à bâtir le Canada](#), a reçu la sanction royale le 26 juin 2025. De nombreuses dispositions de ce projet de loi sont d’intérêt pour le secteur de l’agriculture et de l’agroalimentaire. Le ministère prévoit organiser une réunion téléphonique avec le secteur cette semaine pour discuter des implications potentielles pour le secteur de l’agriculture et de l’agroalimentaire. De plus amples informations sur cet appel seront communiquées prochainement. La session commencera par une mise à jour du gouvernement, suivie d’une période de questions et réponses si le temps le permet.

3. Le Bureau de la concurrence publie la version définitive de ses lignes directrices sur les déclarations environnementales

Le [Bureau de la concurrence a publié les lignes directrices finales sur les](#)

[déclarations environnementales](#), c'est-à-dire les dispositions relatives à l'écoblanchiment.

4. **Programme Agri-science : Appel d'offres pour des projets de recherche et développement innovants dans le domaine de l'agriculture et de l'agroalimentaire**

Le programme AgriScience continue d'accepter des demandes de financement à frais partagés pour soutenir des projets précommerciaux de science appliquée et de recherche et développement visant à trouver des solutions innovantes aux défis auxquels est confronté le secteur agricole et agroalimentaire canadien. Parmi les exemples de projets approuvés dans le cadre de ce programme, citons le développement d'outils pilotés par l'intelligence artificielle pour déterminer le moment précis de l'application des fongicides; la conception de serres solaires à haut rendement énergétique pour les communautés du Nord; la production durable de CO₂ pour les fermes verticales grâce à la culture de champignons; et la mise au point d'une méthode de production de protéines de haute valeur (lactoferrine humaine recombinante) dans le soja de qualité alimentaire pour les marchés nutraceutiques et pharmaceutiques.

Les projets potentiels doivent être achevés avant **le 31 mars 2028**. Les parties intéressées peuvent consulter la [fiche d'information](#) du programme ou envoyer un courriel au programme à l'adresse aaafc.agriscienceprogram-programmeagri-science.aac@agr.gc.ca pour obtenir de plus amples informations sur l'adéquation des projets avec les paramètres du programme.

5. **Résumé des activités des tables d'engagement sectoriel (TES) et des réunions à venir**

Le **résumé ci-joint** vise à donner un aperçu des activités des tables et des prochaines étapes pour juin 2025. Veuillez consulter ce [lien](#) pour plus d'informations sur les tables, les mises à jour des réunions et les membres.

Nous vous encourageons à nous faire part de vos commentaires et questions par écrit via le compte de la table ronde d'AAC aaafc.roundtable-tableronde.aac@agr.gc.ca.

Division de la consultation du secteur
Agriculture et Agroalimentaire Canada
Gouvernement du Canada

The Sector Engagement Table (SET) model

Le modèle des tables d'engagement sectoriel (TES)

The summary below is meant to provide an overview of SET activities that took place in June 2025. Please visit this link for more information on the SETs, meeting updates and membership. Please email our inbox at aafc.roundtable-table ronde.aac@agr.gc.ca if you have a question or want additional details.	Le résumé ci-dessous est destiné à fournir une vue d'ensemble des activités des TES qui ont eu lieu en juin 2025. Veuillez consulter ce lien pour plus d'informations sur les TES, les mises à jour des réunions et les membres. Si vous avez des questions ou si vous souhaitez obtenir des informations complémentaires, vous pouvez nous envoyer un courriel à l'adresse aafc.roundtable-table ronde.aac@agr.gc.ca.
<u>Upcoming meetings</u>	<u>Rencontres à venir</u>
Horticulture Table – September 9, 2025 (virtual) Animal Protein Table – October 14, 2025 (virtual) Agile Regulations Table – October 16, 2025 (virtual) Skills Development Table – October 29, 2025 (virtual) Field Crops Table – November 6, 2025 (in-person) Horticulture Table – November 13, 2025 (in-person) Agile Regulations Table – February 3, 2026 (in-person) Skills Development Table – February 18, 2026 (in-person) Horticulture Table – February 23, 2026 (virtual)	Table sur l'horticulture – 9 septembre 2025 (virtuelle) Table sur les protéines animales – 14 octobre 2025 (virtuelle) Table sur la réglementation souple – 16 octobre 2025 (virtuelle) Table sur le développement des compétences – 29 octobre 2025 (virtuelle) Table sur les grandes cultures – 6 novembre 2025 (en personne) Table sur l'horticulture – 13 novembre 2025 (en personne) Table sur la réglementation souple – 3 février 2026 (en personne) Table sur le développement des compétences – 18 février 2026 (en personne) Table sur l'horticulture – 23 février 2026 (virtuelle)
<u>Canadian Agricultural Youth Council (CAYC)</u>	<u>Conseil canadien de la jeunesse agricole (CCJA)</u>
- The Canadian Agricultural Youth Council (CAYC) met virtually on June 18, 2025. The meeting kicked off with a presentation on Sector Engagement Table activities, as well as an overview of the Prime Minister's mandate letter and His Majesty King Charles III's Speech from the Throne. - Council members underlined its Strategic plan aligns well with government priorities such as attracting new talents, and how the CAYC's working groups can play a complementary role in AAFC's efforts to address these objectives. - AAFC's Strategic Policy Branch provided by a presentation on the landscape of agricultural technologies in Canada. CAYC members noted that a crucial element for the adoption of these new technologies is the return on investment, with profit margins on new technologies often	- Le Conseil canadien de la jeunesse agricole (CCJA) s'est réuni virtuellement le 18 juin 2025. La réunion a débuté par une présentation sur les activités des Tables d'engagement sectoriel, ainsi que par un aperçu de la lettre de mandat du Premier ministre et du discours du Trône de Sa Majesté le Roi Charles III. - Les membres du Conseil ont souligné que leur plan stratégique s'aligne bien sur les priorités du gouvernement, telles que l'attraction de nouveaux talents, et que les groupes de travail du CCJA peuvent jouer un rôle complémentaire dans les efforts déployés par AAC pour atteindre ces objectifs. - La Direction générale de la politique stratégique d'AAC a présenté un exposé sur le paysage des technologies agricoles au Canada. Les membres du CCJA ont noté qu'un élément crucial pour l'adoption de ces nouvelles technologies est le retour sur investissement, les marges bénéficiaires sur les nouvelles technologies n'étant souvent pas suffisantes pour justifier leur utilisation. Les membres ont également

not being sufficient to justify their usage. Members also flagged issues with rural broadband and internet accessibility with the usage of certain technologies. The presentation raised connections with the CAYC's working group on data and digitization and the Council will continue the collaboration with AAFC to inform the environmental scanning to inform the working groups approach. • Following this presentation, AAFC's International Affairs Branch and the Markets and Industry Services Branch presented on Canada's ongoing trade negotiations and Canada-U.S. relations. AAFC acknowledged and was appreciative of the CAYC's work in building relationships with youth counterparts in the U.S. CAYC members commented on the importance of these international trade deals and the impacts that they can have on their day-to-day farm operations. • The Council next virtual meeting will be scheduled in September to prepare their in-person meeting in December in Ottawa (ON).	souligné les problèmes liés à l'accès à l'internet et à la large bande dans les zones rurales pour l'utilisation de certaines technologies. La présentation a établi des liens avec le groupe de travail du CCJA sur les données et la numérisation et le Conseil poursuivra sa collaboration avec AAC pour informer l'analyse de l'environnement afin d'éclairer l'approche des groupes de travail. • Après cette présentation, la Direction générale des affaires internationales et la Direction générale des marchés et des services à l'industrie d'AAC ont fait un exposé sur les négociations commerciales en cours au Canada et sur les relations canado-américaines. Les membres du CCJA ont souligné l'importance de ces accords commerciaux internationaux et les répercussions qu'ils peuvent avoir sur leurs activités agricoles quotidiennes. • La prochaine réunion virtuelle du Conseil aura lieu en septembre afin de préparer la réunion en personne qui se tiendra en décembre à Ottawa (ON).
Leadership Table	Table de leadership
• The Leadership Table met virtually on June 27, 2025. • The meeting started with opening remarks from AAFC's Deputy Minister Lawrence Hanson on government priorities followed by a presentation from Treasury Board Secretariat and the Canadian Food Inspection Agency (CFIA) on regulatory agility efforts including the planned 60-day consultation on red tape reduction and CFIA's work on international regulatory alignment and various pilot projects. • The majority of the comments from the sector focused on the importance of trade and diversification, regulatory approvals and the need for new technology being used (e.g., E-Phytos), attracting and retaining foreign labour, importance of ports and supply chains to the proper functioning of the system, role of artificial intelligence in regulations. It was noted that more outreach on trade diversification will be needed. The Department committed to talking internally and looking at options for collaboration with the sector. • The next Leadership Table meeting will be planned for Fall 2025.	• La Table de leadership s'est réunie virtuellement le 27 juin 2025. • La réunion a débuté par un discours d'ouverture de la sous-ministre Hanson sur les priorités du gouvernement, suivi d'une présentation du Secrétariat du Conseil du Trésor et de l'Agence canadienne d'inspection des aliments (ACIA) sur les efforts de souplesse réglementaire, y compris la consultation prévue de 60 jours sur la réduction des formalités administratives et le travail de l'ACIA sur l'alignement de la réglementation internationale et divers projets pilotes. • La majorité des commentaires du secteur ont porté sur l'importance du commerce et de la diversification, les approbations réglementaires et la nécessité d'utiliser les nouvelles technologies (p. ex. E-Phytos), l'attraction et la rétention de la main-d'œuvre étrangère, l'importance des ports et des chaînes d'approvisionnement pour le bon fonctionnement du système, le rôle de l'intelligence artificielle dans les réglementations. Il a été noté qu'une plus grande sensibilisation à la diversification du commerce sera nécessaire. Le ministère s'est engagé à discuter à l'interne et à examiner les possibilités de collaboration avec le secteur. • La prochaine réunion de la Table de direction aura lieu à l'automne 2025.

Sector Tables and working groups Tables sectorielles et groupes de travail	
<u>Field Crops Table</u>	<u>Table sur les grandes cultures</u>
The Strategic Infrastructure Working Group met on June 9, 2025. • The group had an in-depth discussion regarding a list of key projects and what level of priority each project may have in the context of impact, risk mitigation, increase in capacity/efficiency and future growth opportunity. • The group discussed possible partners and stakeholders that may need to be engaged for these projects to progress. • The group discussed the need to provide a collective rationale for the sector's perspective on Churchill. The Working Group agreed • To review the updated project matrix informed by this meeting's discussion. • To provide relevant contacts at relevant railways for further engagement. • That a smaller group will meet with railway companies for their perspectives following the approval of the project list.	Le groupe de travail sur l'Investissement stratégique dans les infrastructures a tenu une rencontre le 9 juin 2025. • Le groupe a eu une discussion approfondie sur une liste de projets clés et sur le niveau de priorité de chaque projet dans le contexte de l'impact, de l'atténuation des risques, de l'augmentation de la capacité/de l'efficacité et de l'opportunité de croissance future. • Le groupe a discuté des partenaires et des parties prenantes possibles qu'il pourrait être nécessaire d'engager pour faire avancer ces projets. • Le groupe a discuté de la nécessité de fournir une justification collective pour le point de vue du secteur sur Churchill. Le groupe de travail a décidé • D'examiner la matrice de projet mise à jour à la suite des discussions de cette réunion. • De fournir des contacts pertinents aux compagnies ferroviaires concernées pour un engagement plus poussé. • Qu'un groupe plus restreint rencontrera les compagnies ferroviaires pour connaître leur point de vue après l'approbation de la liste de projets.